
 PROTOKÓŁ  

z XXVI Sesji Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 28 lutego 2017 roku. 
 

 

Ad.1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

W dniu 28 lutego 2017 r. o godz. 13.00 w Sali Sesyjnej Starostwa Powiatowego           

w Czarnkowie odbyła się XXVI Sesja Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego, którą 

otworzył Pan Bogdan Tomaszewski – Przewodniczący Rady.  

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że w Sesji na 21 

radnych uczestniczy 18 radnych, a zatem Rada jest władana do podejmowania uchwał 

przewidzianych projektem porządku obrad. Nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz 

Bogacz, Piotr Ławiński. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista osób uczestniczących stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Ad.2  

Przyjęcie protokołu z Sesji z dnia 24 stycznia 2017 r. 

Radni przystąpili do przyjęcia protokołu z XXV Sesji Rady Powiatu, która odbyła się              

w dniu 24 stycznia 2017 r. 

Radni w głosowaniu jawnym przyjęli protokół z XXV Sesji przy 17 głosach za przyjęciem 

protokołu. Głosów przeciwnych 0, głosów wstrzymujących 1. 

Ad.3 

Przedstawienie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedłożył radnym porządek obrad, stanowiący załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. Następnie zapytał czy ktoś z radnych chce wnieść zmiany do 

przedłożonego porządku? 

Starosta prosił o uzupełnienie porządku obrad poprzez wprowadzenie w części 

uchwałodawczej dwóch projektów uchwał w sprawie: 

 udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko,  

 udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieleń, 

W związku z tym przystąpiono do głosowania nad przyjęciem zmian 

zaproponowanych przez Starostę. 

W obecności 18 radnych ( nieobecni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński): 

- 18 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz                             

z wniesionymi poprawkami. 
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W obecności 18 radnych ( nieobecni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński): 

- 18 głosów za,  

- 0 głosów przeciwnych,  

- 0 głosów wstrzymujących. 

Porządek obrad został przyjęty. 

Na salę przybył radny Piotr Ławiński. Od tego momentu w obradach udział bierze 19 

radnych. 

Ad.4 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Policji z rocznej działalności wraz z informacją                         

o stanie zagrożenia przestępczością oraz o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 

2016 rok. 

Głos w tym punkcie zabrał Komendant Powiatowy Policji w Czarnkowie Pan Piotr 

Ryżek przedkładając radnym informację z rocznej działalności wraz z informacją                         

o stanie zagrożenia przestępczością oraz o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego za 

2016 rok, którą każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję, która 

stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Komendanta? 

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja 

została przyjęta.  

Ad.5 

Sprawozdanie Komendanta Powiatowego Państwowej Straży Pożarnej z rocznej działalności 

wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu za 2016 

rok. 

Głos w tym punkcie zabrał Komendant Powiatowy Państwowej Straży Pożarnej                            

w Czarnkowie Pan Maciej Kubacki przedkładając radnym informację z rocznej działalności 

wraz z informacją o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie powiatu za 2016 

rok, którą każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję, która stanowi 

załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Komendanta? 

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, ze informacja 

została przyjęta.  

Ad.6 

Wstępna analiza sytuacji finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                   

i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance po 2016 roku oraz plany na                  

2017 rok, w tym plany finansowe i poziom kontraktów.  

Głos w tym punkcie jako pierwszy zabrał z-ca dyrektora do spraw medycznych 

Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance Pan Marcin Karolewski przedkładając 

radnym wstępną informację dotyczącą sytuacji finansowej Szpitala po roku 2016 oraz plany 

finansowe i poziom kontraktów na rok 2017, którą każdy z radnych otrzymał wraz                            

z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję, która stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał dyrektora Karolewskiego, co na dzisiaj wiadomo na 

temat sieci szpitali? 
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Dyrektor Karolewski – tak właściwie to nie jest pytanie do niego, z wstępnych 

danych, planów, wynika, że temat ma się rozstrzygnąć do końca października br.                            

Do 30 czerwca ma zakończyć się  klasyfikacja szpitali do sieci szpitali. Szpital śledzi na 

bieżąco te zmiany, przygotowuje się do nich jak może, ale co z tego wyjdzie nie wiemy.   

 Przewodniczący Rady – wg wstępnych planów, wszystkie szpitale powiatowe mają 

się znaleźć w sieci, ale jak to będzie to się okaże w październiku br.  

Następnie głos zabrał dyrektor Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie 

Pan Krzysztof Wywrot przedkładając radnym wstępną informację dotyczącą sytuacji 

finansowej Zakładu po roku 2016 oraz plany finansowe i poziom kontraktów na rok 2017, 

którą każdy z radnych otrzymał wraz z zaproszeniem na dzisiejszą Sesję, która stanowi 

załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Panów dyrektorów 

Szpitali?  

Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady podziękował dyrektorom 

Szpitali za przedłożone informacje.   

Ad.7 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki za 

2016 rok. 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji Pan Ryszard Jabłonowski, 

który przedłożył radnym pokrótce informację na temat średnich wynagrodzeń nauczycieli na 

poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych 

przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki za rok 2016. 

Szczegółowa informacja w tym zakresie przesłana została radnym wcześniej w materiałach na 

dzisiejszą Sesję oraz stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma pytania Pana Jabłonowskiego?  

 Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja 

została przyjęta. 

Ad.8 

Informacja o kosztach utrzymania szkół i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat 

w 2016 roku. 

Głos w tym punkcie również zabrał naczelnik Wydziału Edukacji, który przedłożył 

radnym pokrótce informację o kosztach utrzymania szkół i placówek oświatowych 

prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki w 2016 roku. 

Szczegółowa informacja w tym zakresie przesłana została radnych wcześniej w materiałach 

na dzisiejszą Sesję oraz stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych ma pytania Pana Jabłonowskiego?  

 Pytań nie zgłoszono, w związku z tym Przewodniczący Rady stwierdził, że informacja 

została przyjęta. 

Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy w obradach ( od godz. 15.00 do godz. 15.10) 

Po wznowieniu obrad udział w nich bierze 16 radnych. Nieobecni radni: Adam Pazurek, 

Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, Zbigniew Piątek, Jacek Klimaszewski. 
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Ad.9 

 Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do 

nowego ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawa oświatowe oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na 

terenie Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, 

Głos w tym punkcie zabrał naczelnik Wydziału Edukacji przedkładając radnym 

projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych                             

i specjalnych do nowego ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawa oświatowe oraz 

ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na terenie Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego. 

W związku z art. 213 ust. 1 ustawy z dnia 14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające 

ustawę – Prawo Oświatowe (Dz. U. z 2017r. , poz. 60) organ stanowiący jednostki samorządu 

terytorialnego podejmuje uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 

ponadgimnazjalnych i specjalnych oraz ustalenia sieci szkół ponadpodstawowych                                                    

i specjalnych w związku z nowym ustrojem szkolnym, wprowadzonym ustawą – Prawo 

Oświatowe.  

Określeniu podlega: 

1. Plan sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych oraz szkół specjalnych, tak aby 

umożliwić dzieciom i młodzieży zamieszkującym na terenie powiatu lub 

podejmujących naukę w powiecie, realizację obowiązku szkolnego lub obowiązku 

nauki na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. 

2. Plan sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych, tak aby 

umożliwić dzieciom i młodzieży zamieszkującym na terenie powiatu lub 

podejmujących naukę w powiecie realizację obowiązku szkolnego lub obowiązku 

nauki na okres od 1 września 2017 r. do 31 sierpnia 2019 r. 

3. Warunki przekształcenia dotychczasowych publicznych gimnazjów albo włączenia 

tych gimnazjów odpowiednio do publicznych liceów ogólnokształcących, publicznych 

techników, publicznych liceów ogólnokształcących dla dorosłych, publicznych szkół 

podstawowych specjalnych lub publicznych branżowych szkół I stopnia. 

4. projekt planu sieci publicznych szkół ponadpodstawowych oraz szkół specjalnych,                    

z uwzględnieniem  klas dotychczasowych publicznych zasadniczych szkół 

zawodowych, trzyletnich liceów ogólnokształcących oraz  czteroletnich techników od 

dnia 1 września 2019 r.  

Zgodnie z art. 215 i art. 216 ustawy przepisy wprowadzające – Prawo Oświatowe niniejsza 

uchwała podlega zaopiniowaniu przez Wielkopolskiego Kuratora Oświaty oraz związki 

zawodowe. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie projektu dostosowania sieci szkół ponadgimnazjalnych i specjalnych do nowego 

ustroju szkolnego wprowadzanego ustawą – Prawa oświatowe oraz ustalenia sieci szkół 

ponadpodstawowych i specjalnych mających siedzibę na terenie Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego. 
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Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Jacek Klimaszewski): 

- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/200/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 10 do niniejszego protokołu. 

b) udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko 

Głos w tym punkcie zabrała Sekretarz Powiatu Pani Alicja Dąbrowska przedkładając 

radnym projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko                                 

i zasadność jej podjęcia.  

Niniejszy projekt uchwały dotyczy udzielenia przez Powiat  pomocy finansowej,                    

w wysokości 70 tys. zł, w formie dotacji celowej Gminie Drawsko z przeznaczeniem na 

dofinansowanie realizacji zadania pn. „Remont pomieszczeń przeznaczonych dla poradni 

ginekologiczno-położniczej w Drawsku w celu ich dostosowania do obowiązujących 

przepisów prawa”.  

Za podjęciem tej uchwały przemawia to, że Zarząd Powiatu Czarnkowsko - 

Trzcianeckiego zapoznał się z sytuacją i funkcjonowaniem poradni ginekologiczno-

położniczej w Gminie Drawsko przedstawioną przez dyrektora Zespołu Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Czarnkowie, zgodnie z którą jednostka na działalność tejże poradni posiada 

kontrakt z NFZ do końca czerwca 2017 r. Po tym terminie poradnia nie spełniałaby wymagań 

sanitarnych określonych prawem, w związku z czym jej dalsze funkcjonowanie byłoby 

poważnie zagrożone. Zarówno niski kontrakt poradni, jak i niska jej rentowność stanowią 

istotną dla szpitala w Czarnkowie barierę ekonomiczną uzasadniającą adaptację pomieszczeń 

z zasobu gminnego na potrzeby właściwie przygotowanej poradni ginekologiczno-położniczej 

wraz z gabinetem diagnostyczno-zabiegowym, spełniającej określone wymagania. W ocenie 

Zarządu Powiatu mając na względzie dostępność usługi medycznej  

z miejscem realizacji świadczeń najbliżej miejsca zamieszkania świadczeniobiorców, podjęto 

decyzję o udzieleniu dotacji celowej z przeznaczeniem na remont pomieszczeń 

przeznaczonych dla poradni ginekologiczno-położniczej w Drawsku, w celu ich dostosowania 

do obowiązujących przepisów prawa. Ponadto, ze względu na własność budynku, 

realizującym zadanie będzie Gmina Drawsko, ponieważ jest to obiekt stanowiący własność 

gminy.  W związku z powyższym podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Przewodnicząca Komisji przekazała informacje, że Komisja przyjęła projekt tej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Drawsko. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 16 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Jacek Klimaszewski): 
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- 16 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/201/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 11 do niniejszego protokołu. 

Na salę powrócił Jacek Klimaszewski. Od tego momentu w Obradach udział bierze 17 

radnych. 

c) udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieleń 

Głos w tym punkcie również zabrała Sekretarz Powiatu przedkładając radnym projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieleń i zasadność jej podjęcia.  

Niniejszy projekt uchwały dotyczy udzielenia przez Powiat  pomocy finansowej,                    

w wysokości 100.000,00 zł, w formie dotacji celowej Gminie Wieleń Drawsko                                 

z przeznaczeniem na realizację zadania pn. „Budowa hali sportowej przy Zespole Szkół                    

w Wieleniu”. 

Zarząd Powiatu na posiedzeniu w dniu 23.02.2017r. podjął decyzję dotyczącą 

udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieleń z przeznaczeniem na realizację zadania pn. 

„Budowa hali sportowej przy Zespole Szkół w Wieleniu”. 

Obiekt hali sportowej umożliwi szeroki dostęp do podstawowej infrastruktury sportowej, 

przede wszystkim niezbędnej do prowadzenia zajęć wychowania fizycznego oraz zajęć 

pozalekcyjnych uczniów placówek oświatowych w Wieleniu. Pozwoli na wyrównanie szans 

dostępu do bazy sportowej i możliwości rozwoju kultury fizycznej uczniom z obszarów 

wiejskich i małych obszarów miejskich, a także osobom niepełnosprawnym. Dostęp do hali 

otrzymają także mieszkańcy gminy Wieleń oraz Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

podczas imprez sportowych i kulturalnych, zajęć oraz spotkań sekcji sportowych                               

i rekreacyjnych. Planowane jest udostępnianie obiektu po godzinach lekcyjnych dla klubów 

sportowych, stowarzyszeń, czy też grup nieformalnych, które będą zainteresowane 

skorzystaniem z oferty hali sportowej. W związku z faktem, iż planowana inwestycja 

przedłożona do dofinansowania ze środków Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego wiąże się 

z rozwojem infrastruktury sportowej na terenie powiatu proponuje się udzielić Gminie Wieleń 

pomocy finansowej w 2017 roku w kwocie 100.000,00 zł. W ocenie Zarządu Powiatu 

przedsięwzięcie doprowadzi do stworzenia miejsca do zdrowego i aktywnego wypoczynku, 

co w konsekwencji wpłynie na poprawę standardu życia lokalnej społeczności oraz zwiększy  

atrakcyjność turystyczną Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego. W związku z powyższym 

podjęcie uchwały uważa się za zasadne. 

Przewodniczący Rady poprosił o opinię Komisji Budżetowo-Gospodarczej. 

Przewodnicząca Komisji przekazała informacje, że Komisja przyjęła projekt tej 

uchwały.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminie Wieleń. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 2 głosy wstrzymujące. 
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W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/202/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 12 do niniejszego protokołu. 

 

d) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego na lata 2017-2036, 

Przed przystąpieniem do głosowania nad podjęciem uchwał dotyczących kwestii 

finansowych głos zabrała Skarbnik Powiatu Pani Ewa Dymek, która omówiła szczegółowo 

zmiany proponowane w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu na lata 2017-2036 oraz 

zmiany proponowane do budżetu powiatu na rok 2017. 

Proponowane zamiany w WPF oraz zmiany do budżetu powiatu zaopiniowane zostały 

pozytywnie przez Komisję Budżetowo – Gospodarczą i stanowią kolejno załączniki nr 13             

i nr 14 do niniejszego protokołu.  

Opinia Komisji Budżetowo - Gospodarczej stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

 Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

na lata 2017-2036. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek): 

- 14 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 3 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/203/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 16 do niniejszego protokołu. 

e) zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2017 rok, 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Radny Sroka – a można nie mieć pytania, a uwagę ogólną dotyczącą zmian                            

w budżecie? 

Przewodniczący Rady – proszę.  

Radny Sroka – od jakiegoś czasu ja zacząłem głosować na „nie” lub wstrzymywać się 

w kwestiach dotyczących pewnych poczynań finansowych powiatu. Chciałbym zwrócić 

uwagę na rzecz taką dosyć istotną. Wydaje mi się, że dość lekką ręką rozprowadzamy, 

rozdajemy, wspomagamy inne podmioty finansowo, trochę nie czując tego, że to wychodzi                    

z naszej kieszeni, że ponosimy za to odpowiedzialność. Każde podniesienie ręki, bądź nie 

podniesienie, jest jakąś deklaracją za bądź przeciw. Zacząłem obserwować takie zjawisko, że 

tak ni stąd ni zowąd, zaczynamy te pieniądze lokować. Mamy coś takiego jako WPF, WPI                     

i jeśli chodzi o WPI to nie dotyczy go specjalnie, natomiast WPF to za przeproszeniem o kant 

kuli rozbić, bo co to za WPF jak my go co sesję zmieniamy, a zmieniamy go co sesję                         

z powodu tego, że gdzieś na coś idą jakieś pieniądze. Co do planu inwestycyjnego, to                       

w dalszym ciągu nie jestem przekonany o przekazaniu 2 mln zł z budżetu powiatu na 

pływalnię, bo chociażby analizy dotyczące prognozy funkcjonowania szkół i tego co się 
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będzie działo w ZSP w Trzciance, jakoś nie wskazują na to, żeby ta pływalnia miała się 

przełożyć na to, że tam od razu pójdą uczniowie. Była mowa o 2 mln zł, to jest w WPI, 

natomiast potem pojawiło nam się kolejne 100 tys. zł na dokumentację związaną z budową 

pływalni. Pomijam tu jeszcze inne sprawy związane z ruchami gruntów i innymi kwestiami. 

Teraz pojawia nam się nagle ni stąd ni zowąd 100 tys. zł na dofinansowanie budowy hali 

sportowej w Wieleniu. Z pełnym szacunkiem dla inwestycji, ja nie jestem przeciwny temu 

żeby coś robić i budować, tylko trochę brakuje mi w tym wszystkim takiej wielkopolskiej 

gospodarności, poukładania, jest zbyt wiele akcyjności. Nie mieliśmy tych pieniędzy i nagle 

mamy 100 tys. zł, na to żeby dofinansować budowę hali w Wieleniu. Znajdujemy nagle                    

70 tys. zł na dofinansowanie zadania w Drawsku. Przypomnę, że na poprzedniej sesji padł 

wniosek, który nie został rozstrzygnięty, o dofinansowanie koncepcji budowy ścieżki pieszo-

rowerowej Drawsko-Krzyż Wlkp., o koszcie szacunkowym aż ok. 10 tys. zł i z tym rzekomo 

był problem bo mieliśmy się zwracać do Drawska i Krzyża Wlkp. żeby to współfinansowali. 

Do czego zmierzam? Zmierzam do tego, że jeszcze znalazłbym kilka takich pozycji, tu 30, 

tam 40, to 10 tys. zł na film o Powstaniu Wielkopolskim w Czarnkowie, itd. Chcę abyście 

Państwo dobrze mnie zrozumieli, nie chodzi mi o to, że jestem przeciwny czemuś takiemu, 

ale jeżeli  tak byśmy prowadzili swoje budżety domowe i tak planowalibyśmy swoje wydatki 

finansów, to pewnie co drugi dzień mielibyśmy pukanie do drzwi od Providenta, że czas 

zacząć spłacać, a przecież mamy deficyt. Deficyt nam wzrasta, mieliśmy prawie 8 mln zł, za 

chwilę się zadłużymy na 10 mln zł, albo jeszcze więcej. Nie wiemy, co się wydarzy z siecią 

szpitali, w szpitalu w Czarnkowie planujemy włożyć 11 mln zł. Planowaliśmy drogę Straduń-

Trzcianka, z udziałem środków powiatowych, a resztę miało być finansowane z projektów. 

Wiadomo było, że ten projekt polegnie, bo ta droga nie łączy się z drogą wojewódzką,                      

w związku z tym tylnymi drzwiami to zadanie weszło do budżetu w całości. Jasne, my 

daliśmy 2.100 tys. zł na pływalnie w Trzciance, Trzcianka daje nam 800 tys. zł na budowę tej 

drogi. Jakieś tam rozliczenie takie czy inne są. Ale ja apeluję o rzecz jedna, o odstąpienie od 

akcyjności w tym wszystkim. Jeżeli mamy plany wieloletnie, jeżeli mamy jakąś prognozę 

finansową to niech to będzie plan i prognoza, a tak my w tym non stop  nieładnie mówiąc 

grzebiemy, mielimy, przesuwamy. Nie ma pieniędzy i nagle wydajemy 170 tys. zł. Budzi to 

we mnie duży sprzeciw. Chcę podkreślić raz jeszcze, nie neguje potrzeby tego czy tamtego, 

ale sposób dochodzenia do tego, do tych wydatków i szukania pieniędzy i wydawania tych 

pieniędzy, budzi moje daleko idące wątpliwości. Chciałby apelować o to żeby nie działać 

akcyjnie, jak jest plan to próbujmy realizować ten plan i niech się to wszystko od początku do 

końca trzyma całości.  

Starosta Teterus – jest takie pojęcie jak relatywizm moralny, to znaczy, jeśli myślę                 

w taki sposób to jest dobrze, jeśli mam odmienne zdanie od kogoś innego to już jest źle. 

Pewnie, że tak można podchodzić do konkretnego problemu, oceniać, ale sądzę, że da się 

zauważyć zmiany funkcjonowania Rady Powiatu w tej kadencji, że w sposób ewidentny                      

i czysty pokazana jest racjonalizacja środków publicznych, która jest u nas stosowana. U nas 

w Radzie Powiatu nie ma nic akcyjnego, nic nie jest przypadkowi poddane, wszystko jest 

przemyślane, wszystko jest wpisane, wszystko jest wpisane w różne formy współpracy. Bo 

powiat to kto? Powiat to nie jest samorząd, który funkcjonuje wirtualnie, powiat to 8 gmin, 

które wpięte są w Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki, to jest powiat. Gdyby taki sposób 

myślenia był, że tylko realizujemy to co się tyczy zadań danych jednostek, to nie byłoby 

żadnej współpracy między gminami. Żadna gmina nie dałaby „złotówki” na zadania 

chodnikowe, zadania drogowe w naszym powiecie, bo to nie ich zadanie. Nie byłoby środków 

finansowych z zewnątrz, czyli skąd? z samorządów gminnych. Stamtąd mamy te środki, nimi 

się wspomagamy w innych zadaniach. Inną kwestia jest to, chciałbym zaprotestować – żadne 

tylne drzwi. W sposób przejrzysty, ewidentny mówiliśmy już na początku, że będziemy się 

stykać z problemem, że jeżeli nasze projekty się nie przebiją w różnych działaniach, to wraca 
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to do Rady Powiatu, to Rada podejmuje decyzje co dalej. W tym przypadku droga Trzcianka 

–Straduń została w taki sposób  zrealizowana. Dodam również, że środki które 

wprowadziliśmy na drogę Trzcianka – Straduń to są środki powiatu i gminy Trzcianka, która 

już wpisała się w naszym budżecie kwotą 800 tys. zł, a na kolejnej Sesji Rady Miejskiej  

Trzcianki, będzie analizowana następna pomoc finansowa dla powiatu, ale również 

inwestycja ma również duże szanse na wsparcie  z Funduszu Leśnego przez RDLP w Pile.              

To zadanie będzie wspomagane różnymi środkami. Jeśli chodzi o pomoc finansową dla 

gminy Drawsko, pomagamy w taki sposób, bo taka była intencja pana Wójta i powiat będzie 

reagował na tego typu sugestie, bo che się wpisywać w dobrą współpracę z gminami. Chce 

realizować zadania swoje oraz ważne dla danej gminy. Dzisiaj to jest pomoc przy realizacji 

zadania pn.: „Remont pomieszczeń przeznaczonych dla poradni ginekologiczno-położniczej 

w Drawsku w celu ich dostosowania do obowiązujących przepisów prawa”. Jeśli chodzi                           

o interpelację złożoną przez radnych odnośnie rozważenia możliwości budowy ścieżki 

pieszo-rowerowej z Drawska do Krzyża Wlkp., to dlatego trwa analiza tego wniosku, bo 

chcemy mieć pewność jakimi środkami możemy dysponować przy opracowaniu koncepcji. 

Do tej pory nie było takiej wiedzy. To projektant tym się zajmował. Teraz wiemy, że to nie 

będzie 10 a 30 tys. zł, tyle będzie kosztowała koncepcja, która nam pokaże, która da nam 

możliwość do dyskusji. Trudno w tej chwili przyjmować jakiś konkretny wniosek gdyż to my 

zdecydujemy, co dalej z tym zadaniem. Gdyby Pan Burmistrz Krzyża Wlkp. zaakceptował 

prośbę do realizacji zadania chodnikowego na ul. Wojska Polskiego byśmy to robili, ale nie 

idzie Pana Burmistrza przekonać do tych naszych argumentów. Mówię tu o mechanizmie, 

który funkcjonuje, bo na wszystkie prośby, które w sposób bieżący będą się pojawiać musimy 

reagować. Oprócz WPI, który jest przygotowany i zatwierdzony do realizacji będziemy się 

zderzać z problemami na bieżąco, bo jeśli nasz wniosek odnośnie budowy sali sportowej przy 

LO w Czarnkowie nie znalazł uznania z zewnątrz, to znaczy, że  Rada Powiatu musi się 

zastanowić co w tej materii, czy będziemy budować salę przy LO, czy nas na to nie będzie 

stać. To Rada o tym zdecyduje. Podobnie, jeśli pomagamy gminie Trzcianka przy 

dokumentacji technicznej na pływalnię i przy samej pływalni, to takie same argumenty 

stosujemy w odniesieniu do innych. Nie można traktować nikogo wybiórczo. Jeśli coś 

stosujemy do jednego samorządu to taki sam sposób myślenia jest w stosunku do innego 

samorządu. To samo zastosowaliśmy do samorządu gminy Wieleń. 

Przewodniczący Rady – dodam, że w ubiegłym tygodniu byliśmy z Panem Starostą                    

w DRLP w Pile, przedstawiliśmy sprawę drogi Trzcianka-Straduń prosząc o rozważenie 

możliwości dofinansowania budowy tej drogi. Dyrektor przyjął naszą propozycję i prośbę                    

z wielkim zrozumieniem i poprosił o wniosek. Jest więc nadzieja, że wniosek nasz zostanie 

zrealizowany. Co do budowy sali przy LO w Czarnkowie, chcę powiedzieć, że na koncie tej 

szkoły jest darowizna prywatna w kwocie 1 mln zł i nie sposób rozpocząć działań i nie szukać 

rozwiązań w zakresie wykorzystania tych środków prywatnych.   

Radny Sroka – mam wrażenie, że mieliśmy przed chwilą do czynienia z dwoma 

skrajnymi wystąpieniami jeśli chodzi o stronę merytoryczną. Ja podkreśliłem bardzo 

wyraźnie, że ja nie neguje potrzeby tych zadań, podkreślałem wyraźnie, że  je trzeba 

sfinansować, że są potrzebne. Trudno mi jednak zaakceptować sposób umieszczania tych 

zadań w budżecie. Ja nie mówię o tym, kto do kogo się zwrócił, kto do kogo zadzwonił, kto                    

z kim i gdzie pojechał. Panie Przewodniczący o drodze Trzcianka-Straduń, o tym, że DRPL 

będzie rozważać dofinansowanie, nie było mowy na etapie umieszczania zadania w WPI, bo 

było powiedziane, że  udział własny plus środki zewnętrzne, była tam aplikacja o środki. 

Teraz zaczął się „dym” i zaczyna się szukać środków gdzie indziej i dobrze. Ja nie 

kwestionuje tego typu rzeczy, ale na starcie gdy wprowadzaliśmy to zadanie do budżetu, to 

mówiliśmy o udziale własnym, chyba w 15% i środkach zewnętrznych i nie było powodu aby 
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kwestionować to zadanie do realizacji. Nasz wniosek jednak nie został uznany i nie ma 

dofinansowania i cała kwota spada na nas, a tego od początku nie było i nie byliśmy 

świadomi, że takie pieniądze będziemy musieli znaleźć. Nie może być tak, że jak się znalazł 

człowiek, który rozumie ludzkie potrzeby i kładzie 1 mln zł na stół, żeby tam powstała sala 

sportowa, żeby to skutkowało dla powiatu kwotą rzędu 5-7 mln zł, bo ktoś dał 1 mln zł. To ja 

zaraz położę 10 tys. zł na ścieżkę Drawsko-Krzyż Wlkp. i szkoda będzie, jak one gdzieś 

przepadną. Mi nie chodzi o te rzeczy, czy jest to potrzebne, czy nie. Ja nie kwestionuje tych 

potrzeb. Chodzi mi o to „cykanie” pieniędzmi, jest miesiąc luty, drugi miesiąc roku, niedawno 

uchwalaliśmy budżet, hala w Wieleniu buduje się od dawna i jak to się stało, że nagle taki 

problem jest w Wieleniu i my go na poziomie 100 tys. zł finansujemy. Uzasadnienie tego, że 

podniesie to walory turystyczne Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego, że będzie ta hala                    

w Wieleniu to jest to cienkimi nićmi szyte. Nie kwestionuje tego, że się planuje, że się robi, 

tylko optuje za tym żeby cały czas patrzeć co za nami, ile rzeczy przed nami, ile jeszcze 

rzeczy do zapłacenia, a dalej wydajemy publiczne pieniądze z budżetu powiatu. O to mi 

chodzi żeby to planowanie miało jakiś sens i miało jakąś czasową ciągłość. O nic więcej mi     

w tym wszystkim nie chodzi. Z tym się nie mogę pogodzić. To nie są plastikowe pieniądze,  

to są fizyczne kwoty, które my jako radni podnosząc rękę za tym, czy za tamtym, wydajemy. 

Cieszymy się z tego, że tylko 80 tys. zł dołożyliśmy do oświaty, jakie dołożyliśmy? To jest 

nasze zadanie, nasz obszar działania, czyli  finansowaliśmy, a nie dokładaliśmy.                            

Nie kwestionuje potrzeby współpracy z gminami, ta współpraca jest niezbędna, bo stanowimy 

jeden organizm. To jest ta sama społeczność. W uzasadnieniu do uchwały o przekazaniu 

pomocy finansowej dla Wielenia jest zapis, że hala będzie służyła mieszkańcom Wielenia                   

i mieszkańcom Powiat Czarnkowsko-Trzciancekiego. No przecież Wieleń to też Powiat                     

i mieszkańcy tej gminy są mieszkańcami tego Powiatu.  

 Radny Pawłowski – ja tak trochę w części solidaryzuje się z Panem Sroką.                         

Też chciałbym abyśmy tą ostrożność trzymali ponieważ mamy dużo zadań naładowanych na 

najbliższy rok, dwa i kolejne zadania to jest troszeczkę ryzyko dla nas. Powiat nie jest                     

w najlepszej sytuacji finansowej. Wielkim ciężarem jest czarnkowski szpital i oprócz 

inwestycji która jest planowana, nie wiadomo czy zmieści się ona w tych pieniądzach, które 

mamy zaplanowane,  nie wiemy nic o sieci szpitali, jak ten problem zostanie załatwiony w 

naszym powiecie, czy do sieci dostanie się jeden szpital czy dwa szpitale. O tym też 

powinniśmy pamiętać, że nad czarnkowskim szpitalem wisi hipoteka Magellana. To jest duży 

ciężar. Chciałbym zachęcić radnych do tego, aby w tej perspektywie finansowej skupiać się 

na inwestycjach, które są dofinansowywane z zewnętrznych źródeł. Chciałbym aby było dużo 

inwestycji wykonanych ale też chciałbym aby były współfinansowane zewnętrznymi 

pieniędzmi bo to byłoby dla nas najwygodniejsze, najlepsze i najkorzystniejsze. Swoimi 

pieniędzmi w sytuacji trudnej powiatu nie powinniśmy finansować, apeluje o ostrożność i tu 

popieram Pana Srokę.  

Radny Białoskórski – ja rozumiem rozgoryczenie radnego Sroki. Ten wniosek, który 

był złożony przez gminę Drawsko i gminę Krzyż Wlkp., oczywiście ja Was rozumiem                     

i zawsze gdy będzie taka sytuacja to będę popierał, bo uważam, że jednostka samorządu 

terytorialnego to nie tylko Czarnków i Trzcianka, to również pozostałe gminy. Ale będąc 

konsekwentnym w tym, co kolega powiedział, to myślę że w WPI ta ścieżka pieszo – 

rowerowa Drawsko – Krzyż Wlkp. też nie była wpisana, a jednak wniosek był złożony. 

Bardzo dobrze bo trzeba się upominać o swoje i powtarzam, że kiedy przyjdzie taka sytuacja 

to dwoma rękoma będę glosował za tym, aby rozwój tego powiatu był zrównoważony, aby te 

peryferia ościennych gmin nie zostały w tyle. Korzystając z okazji chciałbym, serdecznie 

podziękować Zarządowi, wszystkim radnym, za to, że pochylili się nad sprawą Wielenia,                  

w imieniu mieszkańców Wielenia, Pani Burmistrz jak i swoim. Jeszcze raz dziękuję.  
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Radny Sroka – jeżeli przez moją wypowiedź wyczuliście Państwo rozgoryczenie 

wynikające z tego, że coś się nie znalazło w planie, to nie ma to miejsca. To nie chodzi                        

o moje emocje, nie chodzi o to, czy jest to na terenie gminy, której mieszkam robione czy nie. 

W mojej wypowiedzi nie ma rozgoryczenia, ja się po prostu troszczę o budżet. Chodzi mi                   

o finanse naszego powiatu, a nie są one najlepsze. Sami to widzimy, że perspektywa nie jest 

najlepsza, chociażby miej o ok. 300 tys. zł na oświatę.  

Starosta – chciałbym powiedzieć, że sytuacja budżetu jest bardzo dobra. Wiemy, że               

w roku 2015 była nadwyżka w kwocie 3 mln zł, w roku 2016 mamy nadwyżkę w granicach                 

3,5 mln zł, czyli ta racjonalizacja środków publicznych jest wyjątkowo dobra. Idziemy                      

w kierunku, który pozwala nam posiadać środki własne, które możemy wykorzystać na 

inwestycje, ale i są różne zagrożenia. Te zagrożenia są przed nami, dlatego wymagane są 

rozważne i mądre decyzje teraz i w przyszłości.  

Wiceprzewodniczący Rady Mańczak – zrobiło się tu trochę gorąco nad tymi tematami 

inwestycyjnymi. Ja bym tylko przestrzegał przed takim szufladkowaniem wszystkiego, że coś 

się zabrało. Droga Straduń-Trzcianka w planach jest od roku 2005. Jak zalało drogę Drawsko-

Krzyż Wlkp. to wszyscy uważaliśmy, że trzeba najpierw zrobić tą drogę i wiadukt bo to jest 

ważniejsze. To nie może być tak, że każdy przychodząc do Rady widzi tylko to co tu i teraz. 

Ja akurat jestem w Radzie od początku i widziałem wszystkie inwestycje, które były. Jest 

faktem, że w budżecie powiatu nie można założyć rezerwy na inwestycje, muszą być one 

ściśle określone i dlatego zdarza się tak, że jeżeli coś wchodzi nowego to wchodzą konkretne 

inwestycje, a nie inaczej jest to zapisane. Droga Trzcianka – Stradun miała kosztować                         

6 mln zł, z przetargu wyszło 2,7 mln zł, więc jedyną szansą aby to zrealizować to są środki 

własne plus wnioskowanie o to aby gdzieś jeszcze środki pozyskać. Można wszystko 

odsuwać, nic nie robić w tej kadencji, ale my musimy te inwestycje realizować bo my nie 

jesteśmy tu po to, aby mieć pieniądze na odkładzie, tylko po to, aby realizować zadania, na 

które czekają nasi mieszkańcy. Dlatego Zarząd musi nam proponować, my możemy to 

zatwierdzać bądź nie, ale powinniśmy się tym kierować i tyle.  

Przewodniczący Rady sprostował, że droga Straduń-Trzcianka to nie rok 2005, a rok 

2002, po czym zapytał, czy ktoś z radnych che jeszcze zabrać głos w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej powiatu na 2017 rok. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 17 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek): 

- 13 głosów za, 

- 1 głos przeciwny, 

- 3 głosy wstrzymujące. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/204/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 17 do niniejszego protokołu. 

Salę opuścili radni: Bartosz Niezborała, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski. Od tego 

momentu w Sesji udział bierze 14 radnych.  
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f) przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji 

wojskowej w 2017 roku, 

Głos w tym punkcie zabrała Sekretarz Powiatu przedkładając radnym projekt uchwały 

w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji 

wojskowej w 2017 roku i zasadność jej podjęcia.  

Za podjęciem niniejszej uchwały przemawia fakt, że na podstawie  o samorządzie 

powiatowym wymagana jest uchwała Rady Powiatu Czarnkowsko - Trzcianeckiego                          

w sprawie przyjęcia do realizacji zadań z zakresu administracji rządowej. Podjęcie tej 

uchwały umożliwia zawieranie i podpisywanie umów z  zakładami opieki zdrowotnej, 

lekarzami prowadzącymi indywidualne specjalistyczne praktyki lekarskie lub grupowe 

praktyki lekarskie oraz przez psychologów, na przeprowadzenie badań specjalistycznych,                    

w tym psychologicznych, oraz obserwacji szpitalnych osób stawiających się do kwalifikacji 

wojskowej w 2017 r. dla potrzeb Powiatowej Komisji Lekarskiej w  Czarnkowskie                            

i Trzciance. 

Uchwała winna być podjęta przed podpisaniem porozumienia z Wojewodą 

Wielkopolskim. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie przyjęcia zadania z zakresu administracji rządowej w ramach kwalifikacji 

wojskowej w 2017 roku.  

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 14 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Bartosz Niezborała, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 14 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/205/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 18 do niniejszego protokołu. 

Na salę wrócił radny Bartosz Niezborała. Od tego momentu w sesji udział bierze 15 radnych.   

g) zatwierdzenia do realizacji w 2017 r.  projektu pn. ,,Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim 

(III)’’ współfinansowanego ze środków Europejskiego Funduszu 

Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 

2014-2020, 

Głos w tym punkcie zabrała dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie Pani 

Krystyna Wawrzyniak przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do 

realizacji w 2017 r.  projektu pn. ,,Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy                          

w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (III)’’ współfinansowanego ze środków Europejskiego 

Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój 2014-

2020 i zasadność jej podjęcia.  

W dniu 31 stycznia 2017 r. Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu ogłosił nabór 

wniosków o dofinansowanie projektów w ramach Osi priorytetowej 1 Osoby młode na rynku 

pracy, Działania 1.1 Wsparcie osób młodych pozostających bez pracy na regionalnym rynku 

pracy, Poddziałania 1.1.1 Wsparcie udzielane z Europejskiego Funduszu Społecznego, 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój,  z terminem składania wniosków do dnia  
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15.02. 2017 r. W odpowiedzi na powyższy nabór, w dniu 15 lutego 2017 r. Powiatowy Urząd 

Pracy w Czarnkowie złożył wniosek o dofinansowanie projektu pn. ,,Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (III)”. Projekt jest 

adresowany do około 236 osób  młodych w wieku do 29 roku życia zarejestrowanych                      

w Powiatowym Urzędzie Pracy w Czarnkowie, należących do I lub II profilu pomocy, które 

nie uczestniczą w kształceniu i szkoleniu tzw. młodzież NEET. Wszyscy uczestnicy zostaną 

objęci Indywidualnym Planem Działania, mającym na celu zdiagnozowanie ich ścieżki 

rozwoju zawodowego w celu zapewnienia efektywności podejmowanych działań. W ramach 

kompleksowości wsparcia, każdy uczestnik skorzysta z pośrednictwa pracy lub poradnictwa 

zawodowego oraz dostosowanej do jego potrzeb formy aktywizacji, tj. staże, szkolenia 

zawodowe, bony szkoleniowe, bony zatrudnieniowe, bony na zasiedlenie, prace 

interwencyjne lub jednorazowe środki na podjęcie działalności gospodarczej.  

Projekt będzie realizowany w okresie od 1 stycznia 2017 roku do 30 czerwca 2018 roku.  

Budżet projektu wynosi 2 016 064,64 zł,  w tym,  w roku 2017 – 1 800 172,64 zł,  w roku 

2018 – 215 892,00 zł. Na etapie podpisywania umowy Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu 

wymaga od podmiotu ubiegającego się o dofinansowanie złożenia określonych dokumentów, 

w tym uchwały właściwego organu jednostki samorządu terytorialnego lub innego 

właściwego dokumentu organu, który dysponuje budżetem wnioskodawcy (zgodnie                          

z przepisami o finansach publicznych), zatwierdzającej projekt do realizacji, stąd 

proponowana dzisiaj uchwała.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 2017 r.  projektu pn. ,,Aktywizacja osób młodych 

pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (III)’’ współfinansowanego 

ze środków Europejskiego Funduszu Społecznego w ramach Programu Operacyjnego Wiedza 

Edukacja Rozwój 2014-2020. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/206/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 19 do niniejszego protokołu. 

h) zatwierdzenia do realizacji w 2017 r. projektu pn. ,,Aktywizacja zawodowa 

osób bezrobotnych i poszukujących pracy w powiecie czarnkowsko-

trzcianeckim (III)” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego 2014 – 2020, 

Głos w tym punkcie również zabrała dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy                              

w Czarnkowie przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia do realizacji 

w 2017 r. projektu pn. ,,Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy                

w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (III)” w ramach Wielkopolskiego Regionalnego 

Programu Operacyjnego 2014 – 2020 i zasadność jej podjęcia.  

Podobnie jak wyżej, w dniu 31 stycznia 2017 r. Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu 

ogłosił nabór wniosków o dofinansowanie projektów w ramach Osi Priorytetowej 6. Rynek 

pracy Działanie 6.1 Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy – 
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projekty pozakonkursowe realizowane przez PSZ Wielkopolskiego Regionalnego Programu 

Operacyjnego 2014-2020.W odpowiedzi na powyższy nabór, w dniu 15 lutego 2017 r.,  

Powiatowy Urząd Pracy w Czarnkowie złożył wniosek o dofinansowanie projektu pn. 

„Aktywizacja zawodowa osób bezrobotnych i poszukujących pracy w powiecie czarnkowsko-

trzcianeckim (III). Wsparciem w ramach projektu zostaną objęte 172 osoby bezrobotne                   

(w tym ok. 90 kobiet) powyżej 29 roku życia, zarejestrowane w Powiatowym Urzędzie Pracy 

w Czarnkowie, z ustalonym I  lub II profilem pomocy. Uczestnicy należeć będą do jednej                

z przedstawionych grup: kobiety, osoby długotrwale bezrobotne, osoby                                     

z niepełnosprawnościami, osoby o niskich kwalifikacjach, osoby powyżej 50 roku życia. 

 Wszyscy uczestnicy projektu zostaną objęci Indywidualnym Planem Działania, 

mającym na celu zdiagnozowanie ich ścieżki rozwoju zawodowego w celu efektywności 

podejmowanych działań. W ramach kompleksowości wsparcia u każdego z uczestników 

zostanie przeprowadzona identyfikacja potrzeb oraz diagnozowanie możliwości w zakresie 

doskonalenia zawodowego, następnie każdy uczestnik skorzysta z pośrednictwa pracy lub 

poradnictwa zawodowego oraz dostosowanej do jego potrzeb formy aktywizacji, określonej   

w IPD, jak: staż, szkolenie, prace interwencyjne lub jednorazowe środki na podjęcie 

działalności gospodarczej. Projekt realizowany będzie w okresie od 1 stycznia 2017 r.  do 31 

grudnia 2017 r. Budżet projektu wynosi 1 122 456,22 zł. Na etapie podpisywania umowy 

Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu wymaga od podmiotu ubiegającego się                                 

o dofinansowanie złożenia określonych dokumentów, w tym uchwały właściwego organu 

jednostki samorządu terytorialnego, zatwierdzającej projekt do realizacji, stąd proponowana 

dzisiaj uchwała.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zatwierdzenia do realizacji w 2017 r. projektu pn. ,,Aktywizacja zawodowa osób 

bezrobotnych i poszukujących pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (III)” w ramach 

Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego 2014 – 2020. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/207/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 20 do niniejszego protokołu. 

i) zmiany Uchwały Nr XVII/117/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko – 

Trzcianeckiego z dnia 31 marca 2016  w sprawie przystąpienia Powiatu 

Czarnkowsko-Trzcianeckiego/Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w 

2016 roku do realizacji projektu pn. ,,Aktywizacja osób młodych 

pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (II)’’                                  

w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój, 

Głos w tym punkcie również zabrała dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy                              

w Czarnkowie przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały                          

Nr XVII/117/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 31 marca 2016                   

w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego/Powiatowego Urzędu Pracy 

w Czarnkowie w 2016 roku do realizacji projektu pn. ,,Aktywizacja osób młodych 
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pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (II)’’w ramach Programu 

Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój i zasadność jej podjęcia.  

W Uchwale Nr XVII/117/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego z dnia 

31 marca 2016  w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego/Powiatowego 

Urzędu Pracy w Czarnkowie w 2016 roku do realizacji projektu pn. ,,Aktywizacja osób 

młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim (II)’’ w ramach 

Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój § 2 otrzymuje następujące brzmienie: 

      1.Projekt pn. ,,Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie 

czarnkowsko-trzcianeckim (II)’’ realizowany będzie w terminie  od 1 stycznia 2016 r.   

do 30 czerwca 2017 r. 

 2. Budżet projektu wynosi 2 819 761,92 zł,  

    w tym, w roku 2016 – 2 547 409,02 zł,  w roku 2017 – 272 352,90 zł. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmiany Uchwały Nr XVII/117/2016 Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego 

z dnia 31 marca 2016 w sprawie przystąpienia Powiatu Czarnkowsko-

Trzcianeckiego/Powiatowego Urzędu Pracy w Czarnkowie w 2016 roku do realizacji projektu 

pn. ,,Aktywizacja osób młodych pozostających bez pracy w powiecie czarnkowsko-

trzcianeckim (II)’’w ramach Programu Operacyjnego Wiedza Edukacja Rozwój. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/208/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 21 do niniejszego protokołu. 

j) zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej w Wieleniu, 

Głos w tym punkcie zabrała dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                        

w Trzciance Pani Lidia Grabarz przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie zmian                        

w Statucie Domu Pomocy Społecznej w Wieleniu i zasadność jej podjęcia.  

Pismem z dnia 31 stycznia 2017 r. Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Wieleniu 

zwrócił się do Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego z prośbą o dokonanie zmian                      

w Statucie jednostki. Swój wniosek umotywował koniecznością dostosowania Statutu do 

stanu faktycznego, wynikającego ze zmian organizacyjnych w Domu Pomocy Społecznej. 

Proponowane zmiany do: 

1)   w § 2 ust. 4 otrzymuje brzmienie:  

  „4. Dom ma charakter stacjonarny, zapewniający całodobową opiekę i posiada 68 miejsc 

 stałego pobytu.”; 

2)   w § 4 ust. 2 otrzymuje brzmienie:  

  „2. W przypadku nieobecności Dyrektora Domu, wszystkie obowiązki przejmuje Główny 

 Księgowy.”. 
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Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie zmian w Statucie Domu Pomocy Społecznej w Wieleniu. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/209/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 22 do niniejszego protokołu. 

k) określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku 

Głos w tym punkcie zabrała również dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Trzciance przedkładając radnym projekt uchwały w sprawie określenia zadań 

finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych                

w 2017 roku i zasadność jej podjęcia.  

Za podjęciem proponowanej dzisiaj uchwały przemawia to, że  ustawa z dnia 27 

sierpnia 1997 r. o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 

niepełnosprawnych nakłada na Radę Powiatu w art. 35a ust. 3 obowiązek podjęcia uchwały            

w sprawie określenia zadań, na które przeznacza środki finansowe przekazywane przez 

Prezesa Zarządu Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych.  

Pismem z dnia 7 lutego 2017 r. Prezes Zarządu PFRON przekazał informację o przyznaniu 

środków w wysokości 2 269 895 zł na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej                  

i społecznej osób niepełnosprawnych w powiecie czarnkowsko-trzcianeckim w 2017 roku. 

Szczegółowe określenie zadań oraz środków przeznaczonych na ich realizację zawierają 

załączniki nr 23 i 24  do niniejszego protokołu.  

Podjęcie niniejszej uchwały nie rodzi skutków finansowych dla budżetu Powiatu. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych w 2017 roku. 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/210/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 25 do niniejszego protokołu. 
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Ad.10 

Informacja o skardze na dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Czarnkowie. 

 Głos w tym punkcie zabrała Sekretarz Powiatu, która wyjaśniła, że w dniu 6 lutego 

2017r. do Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynęła korespondencja  

z Ministerstwa Edukacji Narodowej Departament Współpracy z Samorządem Terytorialnym 

przekazująca anonimowe pismo podpisane jako nauczyciele Zespołu Szkół 

Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie odnoszące się do działalności 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie. Również               

w tym samym dniu do Rady Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego wpłynęło pismo od 

Wojewody Wielkopolskiego przekazujące Radzie pismo o tej samej treści pochodzące także 

od nauczycieli tejże szkoły. Przesłane pisma nie zawierały imion i nazwisk oraz adresów 

skarżących.  

Wymogi formalne jakie powinna spełniać skarga w rozumieniu art. 227 Kodeksu 

postępowania administracyjnego określa rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 8 stycznia 

2002 r. w sprawie organizacji przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków (Dz. U. z 2002 

r. Nr 5 poz. 46), wydane na podstawie art. 226 Kpa. Powołane przepisy określają również 

konsekwencje niezachowania ww. warunków przez skarżącego. Zgodnie z § 8 ust. 1 

rozporządzenia, skargi i wnioski nie zawierające imienia i nazwiska (nazwy) oraz adresu 

wnoszącego pozostawia się bez rozpoznania. Przepis ten ustanawia zatem wymóg aby skarga 

zawierała wskazane powyżej elementy, a nie dochowanie tego wymogu sankcjonuje 

pozostawieniem skargi bez rozpoznania. Oznacza to, że skutek w postaci pozostawienia 

skargi bez rozpoznania wynika z mocy prawa, a rozstrzygnięcia podejmowane przez Radę 

Powiatu w tej kwestii mogą jedynie stwierdzić tą okoliczność. Biorąc pod uwagę powyższe 

ustalenia, zgodnie z zapisami rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie organizacji 

przyjmowania i rozpatrywania skarg i wniosków oraz opinię Komisji Rewizyjnej w tej 

sprawie proponuje się podjęcie uchwały w sprawie pozostawienia bez rozpoznania skargi na 

działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych im. Józefa Nojego w Czarnkowie. 

Komisja sugeruje również, aby ze względu na rangę instytucji, które przekazały Radzie 

Powiatu anonimowa skargę, a także skale zawartych w niej zarzutów Komisja rekomenduje 

potrzebę zbadania poruszonych w niej spraw w trybie art. 34a ustawy o systemie oświaty, 

przy najbliższej planowanej kontroli jednostki przez służby kontrolne Starostwa Powiatowego 

w Czarnkowie.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania w tym punkcie? 

Ponieważ pytań nie zgłoszono Przewodniczący postawił wniosek o podjęcie uchwały 

w sprawie skargi na działalność Dyrektora Zespołu Szkół Ponagimnazjalnych w Czarnkowie, 

w której „ w §1 Postanawia się pozostawić bez rozpoznania anonimową skargę na działalność 

Dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Czarnkowie.” 

Przystąpiono do głosowania. 

W obecności 15 radnych (nieobecni radni: Adam Pazurek, Grzegorz Bogacz, Piotr Ławiński, 

Zbigniew Piątek, Janusz Rajek, Czesław Nowakowski): 

- 15 głosów za, 

- 0 głosów przeciwnych, 

- 0 głosów wstrzymujących. 

W związku z powyższym Uchwała Nr XXVI/211/2017 została podjęta i stanowi załącznik             

nr 26 do niniejszego protokołu. 
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Ad.11 

 Sprawozdanie Starosty z pracy Zarządu Powiatu między Sesjami 

 Informacja pisemna Starosty z pracy Zarządu Powiatu między XXV a XXVI Sesją 

Rady Powiatu Czarnkowsko – Trzcianeckiego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 

protokołu. 

W dniu dzisiejszym Starosta przedłożył informacje z posiedzenia Zarządu, które miało 

miejsce w dniu 23 lutego 2017 r. 

Zarząd Powiatu: 

1. Spotkał się z dyrektorami Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                             

i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance w sprawie obszarów 

współpracy pomiędzy szpitalami oraz problemu związanego z wystawianiem kart 

zgonu. 

2. Rozpatrzył wnioski dyrektora Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w Czarnkowie                    

o wyrażenie zgody na wynajęcie w trybie bezprzetargowym pomieszczeń szpitala oraz 

w trybie przetargowym pomieszczenia w budynku A, podejmując w tej sprawie 

stosowne uchwały. 

3. W sprawach z zakresu gospodarowania mieniem powiatu: 

1) podjął uchwałę w sprawie przeznaczenia do wydzierżawienia na okres 2 lat 

nieruchomości rolnych położonych w Białej gm. Trzcianka oraz określenia stawek 

czynszu, 

2) zapoznał się z zapytaniem Wojewody Wielkopolskiego dotyczącym podtrzymania 

woli zawieszenia postępowania w sprawie z wniosku powiatu o nabycie na 

własność części nieruchomości przy ul Przemysłowej w Czarnkowie, 

3) rozpatrzył wniosek Sławomira Zurman o rozwiązanie umowy dzierżawy 

pomieszczenia w budynku przy ul Wojska Polskiego w Krzyżu Wlkp. 

4. Spotkał się z Burmistrzem Wielenia w sprawie wniosku radnego Białoskórskiego 

dotyczącego dofinansowania budowy hali widowiskowo-sportowej w Wieleniu oraz 

wyasygnowania środków na budowę chodników w gminie Wieleń, co było też 

przedmiotem dzisiejszej Sesji. 

5. Zapoznał się z informacją z otwarcia ofert na przebudowę drogi powiatowej 

Kamionka-Sokołowo. 

6. W sprawach z zakresu edukacji: 

1) rozpatrzył wniosek dyrektora Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Trzciance                   

o wyrażenie zgody na organizację nauczania indywidualnego dla ucznia tej szkoły, 

2) zapoznał się z prośbą Zarządu Oddziału ZNP w Trzciance o środki na podwyżki 

płac dla pracowników administracyjno-obsługowych. 

7. Podjął cztery uchwały w sprawie udzielenia wsparcia finansowego w formie dotacji na 

realizację zadań publicznych powiatu z pomięciem otwartego konkursu ofert dla 

Polskiego Związku Emerytów, Rencistów i Inwalidów Zarząd Rejonowy w Trzciance; 

Stowarzyszenia Baza PCT w Trzciance; Stowarzyszenia „Nasza Wieś Naszym 

Domem” w Kamienniku oraz Uczniowskiego Klubu Sportowego „Kajak”                            

w Trzciance. 
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8. W sprawach z zakresu finansów powiatu: 

1) podjął decyzję w  sprawie uruchomienia podwyżek wynagrodzeń dla pracowników 

jednostek organizacyjnych z wyłączeniem nauczycieli, 

2) podjął uchwałę w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok  

9. Omówił projekt uchwały Rady Powiatu w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu czarnkowsko-trzciancekiego. 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma pytania do Pana Starosty? 

            Radny Bartosz Niezborała zapytał czy Zarząd zajmował się już złożonym przez niego 

wnioskiem dotyczącym sfinansowania w całości z budżetu powiatu koncepcji  wskazującej  

możliwe warianty  wykonania ścieki pieszo-rowerowej z Drawska do Krzyża Wlkp.  – na  

nasypie drogi powiatowej lub poza  istniejącym nasypem? 

 Starosta odpowiedział, że Zarząd czekał na informację, ile taka koncepcja może 

kosztować. Na dzień dzisiejszy wiadomo, że jest to kwota 30 tys. zł, stąd Zarząd zajmie się 

tym tematem na najbliższym posiedzeniu.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś z radnych ma jeszcze pytania do Pana 

Starosty? 

 Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad.12 

 Sprawozdanie przewodniczących Komisji z prac Komisji między Sesjami  

 Komisja Rewizyjna spotkała się w dniu 02 lutego br., gdzie analizowała zasadność 

skargi złożonej na Starostę Czarnkowsko-Trzcianeckiego, o czy mowa była już wcześniej na 

dzisiejszej Sesji.  

Komisja Zdrowia, Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 27 lutego 

br. Tematy jakimi się zajmowała to:  

1. Ocena funkcjonowania Warsztatów Terapii Zajęciowej. 

2. Wstępna analiza sytuacji finansowej Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej                                

w Czarnkowie i Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II w Trzciance po 2016 roku, 

plany na 2017 r., w tym plany finansowe i poziom kontraktów. 

3. Omówienie i opiniowanie materiałów będących przedmiotem obrad najbliższej sesji. 

Komisja Budżetowo-Gospodarcza spotkała się w dniu 28 lutego br. Przedmiotem 

posiedzenia było wysłuchanie informacji o kosztach utrzymania szkół i placówek 

oświatowych prowadzonych przez Powiat Czarnkowsko-Trzcianecki w 2016 r. oraz  

zaopiniowanie uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2017 r. 

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu spotkała się w dniu 23 lutego br. Przedmiotem 

posiedzenia była analiza oferty edukacyjnej szkół prowadzonych przez powiat na rok 

szkolny2017/2018; wysłuchanie informacji z poradni psychologiczno-pedagogicznych na 

temat realizacji zadań w zakresie wspomagania szkół i placówek oraz informacji                               

o rozstrzygnięciu „otwartego konkursu ofert na realizację zadania publicznego w 2017 r.”  

w zakresie sportu i kultury fizycznej; omówienie i opiniowanie materiałów będących 

przedmiotem obrad dzisiejszej sesji.   

Komisja Rolnictwa, Środowiska, Infrastruktury i Bezpieczeństwa spotkała się w dniu 

21 lutego br. Komisja udała się do Komendy Powiatowej Policji w Czarnkowie, gdzie 

zapoznano się ze sprawozdaniem Komendanta Powiatowego Policji o stanie bezpieczeństwa 

i porządku publicznego za 2016 rok oraz dokonano oględzin obiektu Komendy. 



 20 

 Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania do Przewodniczących Komisji? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.13 

 Informacja o sposobie rozpatrzenia interpelacji zgłoszonych przez radnych na 

poprzedniej Sesji. 

Pan Sekretarz przedstawiła radnym informację o sposobie rozpatrzenia wniosków 

zgłoszonych przez radnych na poprzedniej Sesji i tak:  

- wniosek radnego Czesława Nowakowskiego,  w którym prosił o ponowne 

rozpatrzenie rozmieszczenia znaków drogowych przy drodze wojewódzkiej                              

tj. skrzyżowanie z Trzcianki do Wielenia, skierowany został do Wielkopolskiego Zarządu 

Dróg Wojewódzkich w Poznaniu. W dniu 15 lutego br. otrzymano odpowiedź, z której 

wynika, że WZDW zleci wykonanie projektu przebudowy skrzyżowania, po sporządzeniu 

którego i określeniu kosztów tej inwestycji – zaplanuje w latach następnych przebudowę; 

- wniosek radnej Krystyny Matkowskiej dotyczący umieszczenia znaku – lustra 

drogowego w pasie drogi wojewódzkiej biegnącej przez Krzyż Wlkp., przy wyjeździe  z drogi 

gminnej ul. Długa, również skierowany został do WZDW w Poznaniu. W dniu 15 lutego br. 

otrzymano odpowiedź, z której wynika, że WZDW uznało zasadność wniosku. Przedmiotowe 

lustro zostanie ustawione w ww. miejscu, po przygotowaniu i zatwierdzeniu projektu stałej 

organizacji ruchu oraz po wyłonieniu, w drodze przetargu, dostawcy znaków pionowych dla 

WZDW. Zmiana organizacji ruchu zostanie wprowadzona do 30 czerwca 2017 r.  

- radny Bartosz Niezborała zgłosił wniosek do Zarządu Powiatu dotyczący 

sfinansowania w całości z budżetu powiatu koncepcji  wskazującej  możliwe warianty  

wykonania ścieki pieszo-rowerowej z Drawska do Krzyża Wlkp.  – na  nasypie drogi 

powiatowej lub poza  istniejącym nasypem. Informacje w tej sprawie przedłożył wcześniej 

Pan Starosta Teterus.  

  - wniosek zgłosił również  Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych, 

Wniosek dotyczył rozwiązania problemu związanego z obowiązkiem wystawiania kart zgonu 

przez lekarzy. Wniosek skierowany został do dyrektorów Szpitali w Czarnkowie                             

i w Trzciance. Z otrzymanych odpowiedzi wynika, że w czarnkowskim Zakładzie na dzień 

02.02.br. nie było żadnych interwencji w tej sprawie. Zakład w ramach kontraktu                                

z Narodowym Funduszem Zdrowia na tzw. wyjazdową pomoc wieczorowo – świąteczną 

rozwiązuje problem wystawiania kart zgonu jeśli nie zachodzą nadzwyczajne okoliczności 

związane z udzieleniem pomocy lekarskiej w szpitalu. W przypadku Szpitala Powiatowego                    

w Trzciance, dyrektor odpowiedział, że do trzcianeckiego szpitala nie dotarły informacje 

odnośnie problemów związanych z wystawianiem kart zgonu. Karty zgonu wystawiane są 

terminowo, zgodnie z aktualnym prawem.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy radni mają pytania w tym punkcie ? 

 Pytań nie zgłoszono. 

Ad.14 

Interpelacje radnych. 

 Przewodniczący Rady poinformował radnych, iż na jego ręce do dnia Sesji nie 

wpłynęła żadna interpelacja. 

Radni w dniu dzisiejszym również interpelacji nie złożyli. 
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Ad.15 

 Wolne głosy i zapytania. 

W punkcie wolne głosy i zapytania głos zabrał radny Rafał Sroka – mam prośbę do 

Pana Starosty, o sprecyzowanie albo opisanie pisemnie swojej wypowiedzi, gdy 

dyskutowaliśmy o sprawach budżetowych, dotyczącej innego sposobu prowadzenia, jasności, 

przejrzystości, finansów powiatu. Przyznam, że jestem radnym drugiej kadencji, byłem 

radnym III i teraz jestem w V, w III kadencji byłem Przewodniczącym Komisji Budżetowo-

Gospodarczej. Na 21 radnych tej kadencji, 12 radnych to radni, którzy byli radnymi 

wcześniej, wiceprzewodniczący Rady był od początku przewodniczącym Rady. Mamy tu  

wicestarostów poprzednich kadencji. Pan Starosta trzecią kadencję pełni funkcje w powiecie, 

obecnie Starosty, wcześniej był wicestarostą i członkiem Zarządu. Mnie ten komunikat,                    

że dotychczas było  inaczej, coś niewłaściwie, a w tej kadencji, domniemywam, że za Pana 

zasługą, jest to, że jest inaczej, finanse powiatu zaczęły działać dobrze i prawidłowo. 

Przyznam, że odebrałem to jako informacje, iż dotychczas było coś nie tak. Trochę się z tym 

źle poczułem i może dlatego, że najkrócej byłem radnym w tych kadencjach najłatwiej mi                  

o tym mówić. Tutaj jest też kilku członków Zarządu, nieetatowych, z  poprzednich kadencji                  

i ta informacja, że przedtem coś było nie tak, jest to komunikat, że w naszej poprzedniej 

pracy, w ramach samorządu, przyzwalaliśmy albo nie dostrzegaliśmy, nie zauważaliśmy tego, 

że finanse były nieprawidłowo, w sensie nieczytelnie, nietransparentnie, niejasno 

prowadzone. Chciałbym aby Pan Starosta wykazał na czym polega różnica prowadzenia 

finansów w tej kadencji, a prowadzenia finansów w poprzednich kadencjach. Bo przyznam, 

że trochę mnie to trafiło.  

Starosta – to ja od razu odpowiem.  

Radny Sroka – ja mam prośbę, aby to była odpowiedź na piśmie. 

Starosta – prośbę Pan może mieć. To są sprawy, które tyczą się innych spraw i gdyby 

Pan lepiej słuchał, to by się Pan dowiedział, że ja nie używam formy ja, cały czas używam 

formy Rada Powiatu, Zarząd Powiatu. To są te odpowiedzi, że Rada Powiatu tej kadencji 

postawiła sobie konkretne zadania i je realizuje. To Rada Powiatu jeśli dane wnioski się nie 

„przebiją”, to Rada się nimi zajmuje, Zarząd się nimi zajmuje. Taka forma cały czas jest 

używana, żadna inna. Ten sposób myślenia, to chociażby to, że Rada Powiatu, Zarząd 

wcześniej, zaproponował audyty, które były u nas przeprowadzone i dowiedzieliśmy się jakie 

mamy możliwości, aby obniżyć koszty funkcjonowania, czyli zdobyliśmy wiedzę w tym 

zakresie, żeby umiejętnie zarządzać także i finansami powiatu, bo to o to chodzi. W mojej 

wypowiedzi nie było ani słowa, które podważałoby autorytet poprzedniej Rady, poprzednich 

radnych. Cały czas mówię o formie, która mówi o Radzie Powiatu, o Zarządzie. Jeśli Pan                   

to zrozumiał w taki sposób, to nad tym ubolewam. W mojej intencji nie było deprecjonowanie 

nikogo, tylko pokazanie sytuacji, która jest wypracowana w tej chwili, mówię o nadwyżkach 

za 2015 i 2016 rok. To są środki, które nie spadły nam z nieba, ale z innego sposobu 

funkcjonowania naszych jednostek i o to prosty przykład. DPS-y, do których dokładaliśmy 

ponad 1 mln zł, w tej chwili nie potrzebują naszej pomocy, bo same funkcjonują na dobrym 

poziomie. Podobnie jest w oświacie. Staramy się wychodzić naprzeciw oczekiwaniom 

dyrektorów, ich oczekiwaniom społecznym i realizować zadania, które tyczą się edukacji,                   

w tym także tych wszystkich inwestycji, które chcemy robić w edukacji, aby umocnić szkoły 

w argumenty przy wyborze szkół przez gimnazjalistów dzisiaj, a później przez absolwentów 

szkół podstawowych, aby wybierali właśnie nasze szkoły. O tym mówię, a nie o żadnych 

innych elementach.  
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Radny Sroka – rozumiem, że mam się spotkać niedługo z laryngologiem na temat 

mojego słuchu i po czynie pewne czynności, ale proszę mi nie imputować, że źle słyszę, bo 

sobie zapisałem tą odpowiedź, wszyscy ją słyszeli, jest to też transmitowane, więc możemy 

do tego dotrzeć, do słów, które były powiedziane. Ja wiem w czym biorę udział, widzę ten 

sam sposób sprawozdawczości, nie dostrzegłem natomiast istotnych, znaczących elementów 

innych w pracy dotychczasowych Rad, w poprzednich kadencjach a tą bieżąca. A skoro, 

jeżeli już, to teraz wywołał Pan Starosta wilka z lasu, skoro już teraz tak jest dokładnie                         

i przejrzyście, skoro robimy audyty to może spróbujmy dojść do mementu, co spowodowało                 

i sprawdźmy to audytem, że Szpital w Czarnkowie jest zadłużony na 10 mln zł. Zarząd 

Powiatu sprawował nadzór właścicielski nad szpitalem i Pan też był w zarządzie. Może 

spróbujemy ustalić co się niedobrego zadziało, że ten nadzór nie wyłapał nieprawidłowości                

i doszło do tego co dzisiaj mamy. Może będzie kolejny element tej przejrzystości, jasności                    

i czytelności działań.  

Ad.16 

Sprawy różne. 

Głos w tym punkcie zabrała Pani Sekretarz Powiatu, poinformowała Radę Powiatu, iż 

Pani Markiewicz, której skarga rozpatrywana była przez Radę Powiatu w styczniu br,, którą 

to Rada Powiatu uznała za bezzasadną, po przeprowadzonym postępowaniu wyjaśniającym 

przez Komisję Rewizyjną i pracowników Starostwa, którzy zajmowali się tą sprawą                         

z ramienia wykonywania zadań służbowych, ponownie złożyła skargę. Okazało się, że Pani 

Markiewicz niezadowolona z takiego rozstrzygnięcia złożyła skargę do Wojewody 

Wielkopolskiego na Radę Powiatu. W związku z tym Pan Wojewoda przesłał pismo,                         

w którym prosi aby Rada ustosunkowała się do stawianych w wielostronicowej skardze 

zarzutów. Po analizie sprawy przez pracowników Starostwa, radcę prawnego oraz po 

konsultacjach z służbami Wojewody, zdecydowano, że przygotowana zostanie pod podpis 

Przewodniczącego Rady odpowiedź w tej sprawie. Odpowiedź ma 6 stron i załączonych jest 

do tej odpowiedzi ponad 20 załączników określających w jaki sposób było prowadzone 

postępowanie skargowe i administracyjne prowadzone przez Wydział Ochrony Środowiska. 

Odpowiedź trafi do Pana Wojewody, co Pan Wojewoda zrobi nie wiemy.  

Przewodniczący Rady poinformował radnych, a przede wszystkim radnych z Komisji 

Rewizyjnej, o możliwości wzięcia udziału w szkoleniu na temat absolutorium, 

organizowanych przez Regionalną Izbę Obrachunkowa w Poznaniu. Szkolenie odbędzie się    

w dniu 30 marca br, w Pile. Bliższe informacje w tej sprawie dostępne są w Biurze Rady 

Powiatu.  

 Na zakończenie Sesji przewodniczący Rady, z okazji zbliżającego się Dnia Kobiet, 

złożył wszystkim Paniom serdeczne życzenia. 

Ad.17 

 Zakończenie Sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku XXVI Sesji Rady Przewodniczący Rady 

Powiatu zamknął obrady o godz.17.15. 

 

Na tym protokół zakończono.  

Protokołowała: 

Małgorzata Pompała 

 


